
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 5. maj 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1353
Ministeren bedes gøre rede for, hvorfor og på hvilket grundlag det meddeles både i be-
svarelsen af MOF alm. del - spørgsmål 1117 og i Beredskabsplanen om husdyrsygdom-
me, at der i samarbejde med IFRO, Københavns Universitet, er udfærdiget skalaværdier
til vildtfugle, når IFRO, Københavns Universitet, meddeler, at de ikke kan lave skalavær-
dier på baggrund af spørgeskemaundersøgelsen og kun kan lave lineære skalaværdier,
hvis vildtfugleproduktionen er sammenlignelig med den ”kommercielle” fjerkræproduktion,
hvilket den fagligt og faktuelt ikke er, da vildtfugleproduktionen er en produktionsform, der
har en årscyklus med ynglesæson, hvor den ”kommercielle” fjerkræproduktion ikke omfat-
ter avlsdyrene og ikke kører årscyklus, og besætningerne kan relativt hurtigt genetableres
efter en nedslagning. På denne baggrund stoppede IFRO, Københavns Universitet deres
arbejde i forhold til Fødevarestyrelsen med udarbejdelsen af Udredning, Nr. 2017/27. Kan
ministeren bekræfte, at udmeldingerne i besvarelsen af MOF alm. del - spørgsmål 1117
og det, der står i Beredskabsplanen for husdyrsygdomme, derfor ikke er korrekte?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Per.Larsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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